
Perspectief, de jongerenorganisatie van de 
ChristenUnie heeft onlangs onderzoek 
gedaan naar de uitval in het hoger onderwijs. 
Belangrijkste conclusie: voor studenten 
die nog niet weten wat ze willen studeren is een tussenjaar heel zinvol. Voor de samenleving is het bovendien 

goedkoper. Perspectief pleit er dan ook voor 
om tussenjaren, zoals bij de Wittenberg, te 
subsidiëren (zie ook het krantenartikel op de volgende pagina). “Wij onderstrepen 
het onderzoek van Perspectief”, vertelt Roel Kuipers, directeur van de Wittenberg. “Wij mogen jaarlijks de uitwerking van een jaar Wittenberg zien 

in de levens van onze studenten. Bij de 
opleiding Bijbelstudie & Geloofsopbouw 
stromen veel school verlaters in. De helft van de studenten komt direct van vmbo (theoretisch), havo of vwo.” Perspectief, de jongerenorganisatie van de 
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De kracht van de Wittenberg

  ittenbergers

ereldwijd 

Het leven op de Wittenberg draait al 

ruim 40 jaar om onderwijs én leef-

gemeenschap. Het is een waardevolle 

manier van leven met elkaar en erg 

krachtig in de vorming van jongeren. 

Vanaf augustus 2014 wordt de leefgemeen
schap zelfstandiger en gaat open voor 
nietWittenbergstudenten. Het onderwijs 
ondergaat ook een verandering. We blijven 
het jaarprogramma en de Jongerenwer
kersopleiding aanbieden, maar daarnaast 
worden er ook losse, kortere programma’s 
ontwikkeld. Hierover leest u meer in de 
interviews die volgen. Directeur Roel 
Kuipers beantwoordt vragen over de 
leefgemeenschap. René Boeije is trainer 
van de Jongerenwerkersopleiding en vertelt 
over de vernieuwingen van deze opleiding. 
Leantine Dekker is onderwijscoördinator 
van Een jaar Wittenberg en van haar leest u 
meer over de ontwikkelingen op dit terrein.

Leren en leven
De Wittenberg blijft een plaats waar leren en 
leven in praktijk gebracht wordt en jongeren 
uitgedaagd worden om zichtbaar christen  
te zijn. 
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Schrijf een reactie...

@Anko Oussoren: Voor geïnteresseerden, 
hier samenvatting gastcollege over 
‘moslimjongeren’ @dewittenberg

4 minuten geleden ∙ Vind ik leuk

@Bert Noteboom: Leuk en veelbelovend 
Skype-overleg gehad met de twee stagiaires 
van @dewittenberg die binnenkort starten!!

7 minuten geleden ∙ Vind ik leuk

@Present Utrecht: Een groep van  
@dewittenberg kluste maandag in de 
nieuwe woning van een gezin. De kinderen 
hielpen ook gezellig mee!facebook.com/
stichtingprese…

10 minuten geleden ∙ Vind ik leuk

on Social media
@Florianne Duim: Er ff hard tegenaan 
en nog wat opdrachten maken, koffer 
inpakken, klusmiddag... Morgen op naar 
Frankrijk - Taize

2 minuten geleden ∙ Vind ik leuk

René Boeije 
Trainer Jongerenwerkers
opleiding
Wat is de Jongerenwerkersopleiding? 
Een tweejarige deeltijd opleiding die gericht is op het 
vormen van sterke, stabiele jongerenwerkers. We helpen 
hen om in de praktijk vorm te geven aan het werk onder 
jongeren. We sluiten daarin aan bij de eigenheid en de 
sterke kanten van de jongerenwerker. De opleiding is 
posthbo en studenten komen uit alle kerkelijke stromingen. 
Het programma is opgebouwd uit verschillende modules, 
die ook los te volgen zijn. Een student die kiest voor de 
hele opleiding heeft het voordeel ook de lintmodules te 
volgen. De persoonlijke vorming en Bijbelse toerusting 
vormen namelijk de ruggengraat van het programma en 
zijn verweven door alle modules heen. 

De opleiding is vernieuwd, hoe krijgt dit 
concreet vorm? 
Het programma moest geactualiseerd worden en we 
wilden ook meer maatwerk leveren. Alle modules zijn nog 
beter aangesloten op de praktijk en we hebben meer 
diepgang gezocht. We betrekken het werkveld actief 
door gastdocenten uit te nodigen die waardevolle praktijk
ervaring hebben. De opleiding wordt positief beoordeeld 
door het werkveld en de studenten, dus de opbouw blijft 
verder grotendeels gelijk.

De leefgemeenschap gaat 
veranderen, waarom is die 
keuze gemaakt? 
We hebben al langer het verlangen 
om de leefgemeenschap meer open te 
stellen. Bovendien hebben we te 
maken met een teruglopend studen
tenaantal. Daarom is ervoor gekozen 
om de leefgemeenschap een eigen 
plaats te geven. Het is namelijk een 
unieke locatie die voor veel jongeren 
inspirerend is geweest. Een prachtige 
plaats om te wonen, het leven te delen 
en veel gezelligheid met elkaar te 
hebben. Het is ook een plek waar je 
gevormd wordt, groeit in je geloof en 
met elkaar nadenkt hoe je als christen 
zichtbaar bent in de samenleving.  

Hoe gaat de leefgemeen-
schap eruit zien? 
We hopen dat de Wittenberg een plek 
blijft waar jonge mensen met veel 
plezier wonen. Dat kunnen studenten 
zijn die bij ons een programma 
volgen. Maar we staan ook open voor 
jongeren die in de buurt van Zeist of 
Utrecht een baan hebben of studeren. 
Dat is dus nieuw. Met elkaar vormen 
deze leefgemeenschappers de 
leefgemeenschap. Gebeden (morgen, 
middag en avond) en maaltijden 
vormen het raamwerk van deze 
leefgemeenschap. Ik voeg er aan toe: 
er is nog veel open. De leefgemeen
schappers kunnen met elkaar vorm en 
inhoud geven aan gemeenschappe

lijke activiteiten. En heel belangrijk: 
telkens zoeken naar een goede balans 
tussen ‘ik’ en ‘wij’. De leefgemeen
schap moet ook wel ‘2014’ zijn. 
Daarmee bedoel ik dat er een gezonde 
balans moet zijn tussen je eigen 
privéleven en het gemeenschappelijke 
in de leefgemeenschap.  
Meer over de visie van de leefgemeen
schap leest u op onze website.

Roel Kuipers 
Directeur

>>



De Belastingdienst heeft besloten 
de ANBIstatus van de Wittenberg 
in te trekken. Dit omdat, naar hun 

mening, het onderwijs vooral 
gericht is op het persoonlijk belang 
van studenten en te weinig op het 
algemeen belang. Het bestuur van 

de Wittenberg is van mening dat 
er wel voldaan wordt aan de 

criteria die de Belastingdienst stelt 
voor een Algemeen Nut Beogende 
Instelling. Er wordt daarom op dit 

moment bezwaar aangetekend 
tegen dit besluit met als doel de 

status terug te krijgen.
Hoewel de bezwaarprocedure nog 
loopt, willen wij u erop wijzen dat 
het direct gevolgen heeft voor de 

giften die na 1 januari 2014 
overgemaakt worden. Deze zijn op 
dit moment niet aftrekbaar van de 

belasting. Wij hopen binnen enkele 
maanden meer informatie te 

kunnen geven.
We hopen dat trouwe donateurs, 

ondanks het wegvallen van de 
ANBIstatus, financieel willen 

blijven steunen. We kunnen dan 
onze missie, jongeren toe te rusten 

om zichtbaar christen te zijn, 
blijven voortzetten.
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Anbistatus  
ingetrokken
De Belastingdienst heeft besloten 
de ANBIstatus van de Wittenberg 
in te trekken. Dit omdat, naar hun 
mening, het onderwijs vooral 
gericht is op het persoonlijk belang 
van studenten en te weinig op het 
algemeen belang. 
Het bestuur van de Wittenberg is 
van mening dat er wel voldaan 
wordt aan de criteria die de Belas
tingdienst stelt voor een Algemeen 
Nut Beogende Instelling. Er wordt 
daarom op dit moment bezwaar 
aangetekend tegen dit besluit met 
als doel de status terug te krijgen.
Hoewel de bezwaarprocedure nog 
loopt, willen wij u erop wijzen dat 
het direct gevolgen heeft voor de 
giften die na 1 januari 2014 over
gemaakt worden. Deze zijn op dit 
moment niet aftrekbaar van de 
belasting. Wij hopen binnen enkele 
maanden meer informatie te 
kunnen geven.
We hopen dat u, als trouwe dona
teur, het werk van de Wittenberg 
om jongeren toe te rusten tot 
zichtbare christenen, wilt blijven 
steunen. 

Sponsordiner  
groot succes
Donderdag 6 en vrijdag 7 februari 
organiseerde de Wittenberg een 
sponsordiner. Studenten en 
medewerkers hadden zich inge
spannen om zoveel mogelijk 
ingredienten gesponsord te krijgen. 
Ongeveer 140 gasten hebben 
genoten van een heerlijk vijfgan
gendiner. De avond heeft het 
prachtige bedrag van 5000 euro 
opgeleverd voor de toerusting van 
studenten! 

Woonruimte  
aangeboden
Op de voorpagina is het al te lezen. 
De Wittenberg vernieuwt de 
leefgemeenschap. Heb je interesse 
om in de leefgemeenschap te 
wonen of ken je mensen die dat 
zouden willen? Wijs hen op de 
Wittenberg! 

 
Fietspelgrimage
Op 2 en 3 mei gaan we op weg  
naar Rotterdam en bezoeken 
onderweg verschillende missionaire 
en diaconale initiatieven waarmee 
we ons verbonden voelen. Deze 
tweedaagse fietstocht langs 
inspirerende projecten biedt  
een combinatie van sportiviteit  
en inspiratie / bezinning. De  
Wittenberg wil aan haar 
studenten én brede achterban  
laten zien dat je van betekenis  
kunt zijn in de samenleving.  
Meer informatie en aanmelden  
op www.fietspelgrimage.nl

 
Stage
De studenten zijn weer op stage. Ze 
zijn uitgevlogen naar alle delen van 
Nederland en zelfs daarbuiten. Kijk 
op www.dewittenberg.nl/stage wat 
ze precies gaan doen!

Bestuur
Eén van de vacatures in het bestuur 
is vervuld. We heten Arjan Verduin 
van harte welkom als bestuurslid 
van de Wittenberg. Hij is een aantal 
jaar nauw bij de Wittenberg 
betrokken geweest toen zijn vrouw 
Rianne coördinator van de leefge
meenschap was. Die ervaring neemt 
hij mee als bestuurslid. We wensen 
hem een goede tijd als bestuurslid 
van de Wittenberg.

WatsKeburt?!
Leantine Dekker
Onderwijs
coördinator Een 
jaar Wittenberg
 
Hoe gaat het onderwijs op de 
Wittenberg er uit zien? 
Ons verlangen is om jonge mensen uit te 
dagen meer met hun christenzijn te doen 
en hen te inspireren. Dat doen we nu in een 
eenjarige opleiding. We merken dat dit voor 
sommige jongeren een te grote tijds 
investering is, maar dat zij wel graag 
toegerust willen worden op onze lesthema’s. 
Daarnaast verschillen mensen in leerstijlen: 
de één leert vanuit de theorie en de ander 
krijgt nieuwe inzichten door in de praktijk 
bezig te zijn.
Graag willen we daarvoor onze expertise 
breder en flexibeler aanbieden. Door naast 
het jaarprogramma kleinere programma’s 
aan te bieden, hopen we nog meer een  
plek van kruisbestuiving te zijn. 
 
Het onderwijs op de Wittenberg 
wordt flexibeler, wat houdt dat in?
Aan de roeping om christen te zijn in de 
praktijk willen jonge mensen op verschil
lende manieren vorm geven. Naast het  
extra aanbieden van korte programma’s, 
willen we het ook mogelijk maken het 
jaarprogramma te volgen en niet op de 
Wittenberg te wonen. Natuurlijk heeft het 
wonen in de leefgemeenschap van de 
Wittenberg een meerwaarde,  toch merken 
we dat er goede redenen kunnen zijn om 
dat niet te doen. 
Met het aanbieden van de extra program
ma’s en het verhogen van de diversiteit in de 
dagelijkse praktijk van de studenten, leveren 
we nog beter maatwerk. We gaan in op 
actuele thema’s en zijn een inspirerende 
omgeving. Dus ik zou zeggen: houd de 
website in de gaten!



Perspectief, de jongerenorganisatie van de 
ChristenUnie heeft onlangs onderzoek 
gedaan naar de uitval in het hoger onderwijs. 
Belangrijkste conclusie: voor studenten 
die nog niet weten wat ze willen studeren is een tussenjaar heel zinvol. Voor de samenleving is het bovendien 

goedkoper. Perspectief pleit er dan ook voor 
om tussenjaren, zoals bij de Wittenberg, te 
subsidiëren (zie ook het krantenartikel op de volgende pagina). “Wij onderstrepen 
het onderzoek van Perspectief”, vertelt Roel Kuipers, directeur van de Wittenberg. “Wij mogen jaarlijks de uitwerking van een jaar Wittenberg zien 

in de levens van onze studenten. Bij de 
opleiding Bijbelstudie & Geloofsopbouw 
stromen veel school verlaters in. De helft van de studenten komt direct van vmbo (theoretisch), havo of vwo.” Perspectief, de jongerenorganisatie van de 
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In de rubriek Wittenbergers Wereldwijd vertellen studenten hoe zij van betekenis zijn in kerk en samenleving. Student aan de Jongerenwerkersopleiding, Sjoerd Bronsema, is jongerenwerker bij Youth for Christ(YfC) in Zaandam.   Jezus vertegenwoordigenAls teamleider ben ik verantwoordelijk voor 13 vrijwilligers, samen organiseren we veel verschillende activiteiten voor jongeren. Ik kan hier veel van mijn tijd aan besteden door dat ik als geestelijk werker in een zzp constructie werk en van giften leef. De vrijwilligers komen uit acht verschillende kerken, dit maakt ons werk heel bijzonder. We willen dichtbij jongeren staan en Jezus vertegenwoordigen in woord en daad. Dit doen we door er praktisch te zijn voor hen. Dit varieert van voetballen tot koken en van helpen bij het aanvragen van studiefinanciering tot het bespreken van geloofsvragen.
Theorie versus praktijkNaast mijn werk doe ik de Jongerenwerkersopleiding omdat ik wil groeien in het werk met jongeren en het leidinggeven aan vrijwilligers. Veel van wat ik leer kan ik toepassen in de praktijk. Ook leer ik een oplossing te vinden voor problemen waar ik in mijn werk tegen aanloop. Zo kan ik steeds de koppeling maken tussen theorie en praktijk. 

Veilige sfeerDe opleiding geeft mij een rustmoment, het helpt me om even los te komen van mijn hectische leven en zo kan ik God, mezelf en de rust vinden. De kleine klas geeft een veilige sfeer waar ik mezelf beter leer kennen en meer inzicht krijg. Hierdoor kan ik mezelf ontwikkelen en mijn werk verbeteren. In de rubriek Wittenbergers Wereldwijd vertellen studenten hoe zij van betekenis zijn in kerk en samenleving. Student aan de Jongerenwerkersopleiding, Sjoerd Bronsema, is jongerenwerker bij Youth for Christ(YfC) in Zaandam.   Jezus vertegenwoordigenAls teamleider ben ik verantwoordelijk voor 13 vrijwilligers, samen organiseren we veel verschillende activiteiten voor jongeren. Ik kan hier veel van mijn tijd aan besteden door dat ik als geestelijk werker in een zzp constructie werk en van giften leef. De vrijwilligers komen uit acht verschillende kerken, dit maakt ons werk heel bijzonder. We willen dichtbij jongeren staan en Jezus vertegenwoordigen in woord en daad. Dit doen we door er praktisch te zijn voor hen. Dit varieert van voetballen tot koken en van helpen bij het aanvragen van studiefinanciering tot het bespreken van geloofsvragen.
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Jaap Marinus

In de rubriek Wittenbergers Wereldwijd vertellen studenten hoe zij van betekenis 

zijn in kerk en samenleving. Oud-student van de Wittenberg (2007-2008), Jaap 

Marinus, is blogger op Staatgeschreven.nl.    

Dynamiek met een rode draad
In 2010 ben ik, samen met mijn goede vriend Erik, begonnen met Staatgeschreven.nl.  
We stonden toen qua theologische opvattingen tegenover elkaar en het leek ons leuk  
dat online uit te werken. Dat is gelukt. Met iedere week een orthodoxe en een meer 
vrijzinnige uitleg op een Bijbeltekst, wisten we menig lezer te boeien. Het was een leuke 
dynamiek met een rode draad: ondanks verschil van mening zijn we hele goede vrienden. 
In christelijk Nederland werd en wordt naar onze mening al te veel verketterd en met de 
vinger gewezen. Wij wilden een levend voorbeeld zijn van hoe wij vinden dat gelovigen 
met elkaar om moeten gaan.  Als je echt bereid bent naar elkaar te luisteren, dan moet je 
je mening soms bijstellen. De studie die ik volgde en bepaalde ontwikkelingen in mijn 
leven, hebben ervoor gezorgd dat ik het rechtlijnige kwijt ben geraakt. Dat is voor mijzelf 
een zeer vruchtbare levensles. 
 
Gesprekken tot in de late uurtjes
Tijdens het jaar Wittenberg was ik zelfverzekerd en overtuigd van mijn gelijk. De vele 
gesprekken, vaak tot in de late uurtjes, hebben mij aan het denken gezet. Sommige 
huisgenoten openden mijn ogen voor mijn rigide houding en de nadelen ervan. Dat 
heeft me geholpen in mijn ontwikkeling, al drong dat toen nog niet tot me door. 
 
Echt ‘connecten’
Ik was altijd wel een sociale jongen en dat paste perfect in de leefgemeenschap. 
Maar daadwerkelijk ‘connecten’ met een ander, die vrucht is misschien pas 
op de Wittenberg gaan groeien. Zonder die vrucht was ik de mening 
van anderen misschien wel blijven onderwaarderen. Dan had ik 
misschien nooit begrip voor Erik kunnen opbrengen. Deze credits 
schrijf ik niet alleen aan de Wittenberg toe, maar heeft zeker invloed 
gehad. 
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Helpen
U kunt het werk van de 
Wittenberg op verschil len de 
manieren ondersteunen. 
Donateurschap
Legaat & nalatenschap
Lijfrenteschenking
Vrijwilligerswerk

Voor meer informatie 
kunt u vrijblijvend  
contact opnemen met 
Roel Kuipers, directeur, 
telefonisch via  
(030) 69 24 166 of  
per email  
kuipers@dewittenberg.nl  
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